

# Referat FU-møde

Tirsdag den 25. april 2023  
kl. 12.00 - Værkerne lok. 111

**Deltagere:** Anita Andersen, Lene Eriksen, Jan Lisbygd, Klaus Gylling, Johnna T Kristensen, Henning Carlsen, Gry Hayhurst, Pia Loop, Lars Pilegaard, Aase Viberg (ZOOM)  
**Afbud:** Dan Kiving

**1) Velkomst**

**2) Godkendelse af dagsordenen: Godkendt**

**3) Valg af ordstyrer: Klaus**

**4) Valg af referent: Johnna**

**5) Konstituering:**

Næstformand: Lars Pilegaard

Kasserer: Jan Lisbygd

Sekretær: Pia Loop

Webansvarlig: Dan Kiving

**6) Fastsættelse af fremtidige FU- og bestyrelsesmøder**

**7) Meddelelser:** Lars er blevet kontaktet om han kunne være interesseret i at repræsentere døvblinde foreningen i DH-Sorø.

Lars har takket nej, da han allerede repræsenterer Dansk Blindesamfund

**8) Økonomi V/Jan Lisbygd**

Kassebeholdning dags dato: 18.962,-

Vi har fået tildelt 15.000,- fra DH-driftpuljen for driftsåret 2023-2024.

**9) Beslutning om kørselsgodtgørelse i henhold til Årsmødets punkt 7**

Patientinddragelsesudvalget yder kørselsgodtgørelse (Pia)

**Beslutning:** Vi yder IKKE kørselsgodtgørelse da PIU via Region Sjælland gør det.

Movias Tilgængelighedsforum yder IKKE kørselsgodtgørelse (Dan)

**Beslutning:** Vi YDER kørselsgodtgørelse, da Movias Tilgængelighedsforum IKKE gør det.

**Beslutning om fremadrettet kørselsgodtgørelse gældende fra dags dato:**

Vi yder godtgørelse i henhold til Danske Handicaporganisationers takster.

**10) Orientering om aktiviteter:**

**A) Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste FU-møde:**

Ingen

**B) Arrangement med Folketingets Socialudvalg** og de socialpolitiske ordførere fra de forskellige partier i Folketinget herved og fortælle om, hvad deres intentioner for handicapområdet er, de næste 4 år.

**Arbejdsgruppe:** Henning, Jan, Johnna

**Status:** Der er sendt brev til folketingets Socialudvalgsformand – vi har endnu ikke fået respons derfra.

Arbejdsgruppen skriver en reminder Rosa Eriksen.

**NOTE: Remindermail sendt d. 26/4-23** til Rosa Eriksen og næstformand Katrine Daugaard, samt Rosas personlige assistent Rikke Krantz.

### C) Nye forslag?

Foredragsholdere fra vores medlemsforeninger til at komme og fortælle noget om medlemsforeningernes handicaps.

Dette kunne fordre en større forståelse for vores forskelligheder og for de problematikker, der kan være karakteristiske for de forskellige handicaps, vi repræsenterer.

Det kunne med fordel afholdes på en bestyrelses-aften.

### 11) Til / fra Handicaprådet

Foranlediget af handicaprådet påbegynder forarbejdet med Handicapprisen 2023, opfordres DH-Sorø baglandet af DH-repræsentanterne i Handicaprådet, at gå i tænkeboks allerede nu, med mulige kandidater.

### 12) Budgetønsker fra DH-Sorø til Budget 2024

1. Reminder om vores henvendelse af 15/2-22 til Teknik og Miljø vedr. belægningen op til Værkerne.

Johnna har skrevet til Khalit Zadran, Lars Kristian Rasmussen (23/2-23) samt centerchef Jannik Rauer (30/3-23).

**Status:**

Der er dd ikke hørt yderligere fra nogle af de 3 herrer.

**Johnna** skriver ny reminder til de tre og derudover også til udvalgsformand Bo Kristensen.

**NOTE: Mail sendt d. 26/4-23** Bo Christensen, med Jannik Rauer, Lars Kristian Rasmussen og Khalid Zadran på cc. Svar retur modtaget samme dag, smiler 😊

2. Generel drøftelse om budgetønsker 2024

I bedes som forberedelse til mødet, gøre jer tanker om dette hjemmefra, smiler 😊

**NOTE FRA TIDLIGERE:** Bus-skure med lukkede gennemsigtige sider i hele Kommunen i stedet for "gitter"busskurene.

Etablering af små gelændere ved busstoppestederne a la gelænderne op til lejlighederne ved Rolighed – mange af dem har en høj kantsten, der kan være svær, at forcere for ældre og handicappede borgere

Indkørslen fra Holbækvej til Kroppens Hus har en voldsom høj kant – den bør udbedres af hensyn til tilgængelighed.

Etablering af buskur til busstoppestedet på hjørnet til Kroppens Hus  
HUSK "Tip-Sorø"

**Bemærkning dags dato:**

Der er generelt mange klager over fortove, belægninger og kantstene generelt i kommunen.

**Beslutning og Arbejdsfordeling dags dato:**

**Henning:** udfærdiger en KLADDE generelt om busskurene og sender det til Johnna.

**Johnna** sørger herefter for videresendelse til rette vedkommende.

**Pia:** udfærdiger en KLADDE generelt om belægningerne i kommunen – sten, fortovsfliser osv., og sender det videre til Johnna.

**Johnna** sørger herefter for videresendelse til rette vedkommende.

**Jan:** Går direkte på Tip-Sorø-appen med vedr. ovenstående punkter omhandlende Kroppens Hus

**Tidsfrist:** DER ER DEADLINE FOR INDSENDELSE AF BUDGETFORSLAG DNE 1. MAJ!

Johnna skal derfor have de to KLADDER tilsendt fra Pia og Henning lørdag den **29. april 2023**, hvorefter Johnna sender det videre til rette vedkommende.

**13) Diverse til avisen og eller sociale medier**

I avisen siden sidst:

Vi lægger vores færdige budgetønsker på vores DH-Sorø fb-side, når budgetønskerne er indsendt.

**14) Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊**

**Jan:** HUSK at BESTYRELSESMØDERNE fremadrettet er kl. 19.00!

**Henning:** HUSK informationsmødet om den kollektive busdrift i Sorø Hallen den 11. maj fra 16.00 til 20.00 i mødelokale 3.

---

**Punkter til næste møde:**

**Fremtidige møder og aktiviteter:**

12/6-2023: Bestyrelsesmøde kl. 19.00 i lokale 111 (18.30-22.30)

**OBS: NYT TIDSPUNKT – NYT LOKALE!**

- 
- 21/8-2023: **FU-møde kl. 11.00** på Værkerne lok. 206
- 25/9- 2023: **Bestyrelsesmøde kl. 19.00** i lokale 111 (18.30.22.30)
- 28/11-2023 **FU-møde kl. 11.00** på Værkerne lok. 205
- 11/12-2023: **JULEFROKOST KL: 18.00!** Lokation kommer senere!